
ECAL for SCHÄTTI
On the occasion of the Milan Design Week (17 to 23 April), ECAL/University of Art and Design 
Lausanne and the Swiss lighting brand Schätti present five playful and innovative portable 
lamps. The inspiring collection is created by ECAL’s Master students in Product Design,  
under the guidance of Camille Blin, head of the programme, Jörg Boner, designer and Thomas 
Schätti, co-owner of the company Schätti. 

In the lighting industry, Schätti is synonymous with high quality manufacture and proven know-how. 
The brand is driven by a modernist vision and a fresh perspective: “The lighting industry is in 
upheaval; LED technology is the center of attention. A significant research and development effort 
is devoted to this technology. Light is being redefined.” A premise that ECAL students followed to 
create portable, battery powered LED lamps.  

The result is a multifunctional collection featuring the potential of this technology. Collapsible or 
foldable, wall or desk lamp, portable and rechargeable, indoor or outdoor: the selection translates 
Schätti expertise and ECAL students’ creative minds. 

À l’occasion du Salon du meuble de Milan (17 au 23 avril), l’ECAL/Ecole cantonale d’art de  
Lausanne et la marque suisse de luminaires Schätti présentent cinq lampes portables ludiques 
et innovantes. Une collection inspirante créée par les étudiant·e·s du Master en Design de  
Produit, sous la direction de Camille Blin, responsable du programme, de Jörg Boner, designer 
suisse et de Thomas Schätti cofondateur de l’entreprise Schätti.  

Dans le domaine des luminaires, Schätti est synonyme de savoir-faire et de qualité de pointe. La 
marque est animée par une vision engagée et un regard novateur : «L’industrie de l’éclairage étant 
en plein bouleversement, la technologie LED est au centre de l’attention. Un important effort de 
recherche et de développement est consacré à cette technologie qui redéfinit la lumière». Un postulat 
que les étudiant·e·s de l’ECAL ont suivi pour créer des lampes LED portables, alimentées par des 
batteries.  

Le résultat est une collection multifonctionnelle qui met en valeur le potentiel de cette technologie : 
lampes murales ou de bureau, portables et rechargeables, d’intérieur ou d’extérieur. Une sélection 
qui traduit l’expertise de Schätti et l’approche créative des étudiant·e·s de l’ECAL. 

Press preview 
17 April, 1pm-5pm 

Opening 
17 April, 6pm-9pm  

Exhibition
18-22 April, 10am-7pm 
23 April, 10am-3pm 
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